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راه و مسكن

حادثه در قطار باري 
در مسير راه آهن اصفهان

ساعت ۷:۱۵ دیروز قطار باري با دو لوکوموتيو 
در مسير راه آهن اصفهان و ایستگاه شيرازکوه 
دچار حادثه و خروج از خط شــد. به گزارش 
فارس، قطــار باري ســاعت ۷:۱۵ دیروز با 
دو لوکوموتيو به شــماره هاي ۷02۵ )یدک( 
و ۷024 )راهنمــا( با وضعيــت 40 واگن به 
وزن ۱200 تن و متراژ 840 متر در کيلومتر 
۵00+۵8۷ در انتهاي خط تأمين 3 ایستگاه 
شيرازکوه در راه آهن اصفهان دچار حادثه شد. 
در این حادثه دیــزل ۷024 به طور کامل و 
دیزل ۷02۵ یک بوژي از خط خارج شــد. از 
آن نظر که حادثه در خط 3 ایســتگاه اتفاق 
افتاد، خطوط عبوري باز است. این اتفاق پس 
از برخورد دو ترن 3 در ایســتگاه تهران، فرار 
قطار باري از راه آهن شرق، خروج از خط قطار 
در ایستگاه کاشــمر و خروج از خط 4 واگن 
گندم در ایستگاه قائم شهر چهارمين حادثه 

ریلي در یک هفته اخير است.

شهرداري تهران مانع ساخت وساز مسکن 
رئيس اتحادیه مشــاوران املاک با اشاره به 
این که شایعات مربوط به نرخ ۱۵00 توماني 
بنزین روي بازار مسکن تاثير منفي گذاشت، 
گفت:  متاسفانه شهرداري آنقدر مانع درست 
کرده که جلوي ساخت و ســاز ها را گرفته 
است. مصطفي قلي خسروي به تسنيم گفت: 
4 مولفه در اقتصاد کشور روي قيمت مسکن 
تاثيرگذار است؛ نرخ  حامل هاي انرژي، بورس، 
طلا و ارز چهار عامل بيروني اســت که بازار 
مسکن از آنها تاثير مي پذیرد. وي با یادآوري 
این که حــرف زدن از قيمت ۱۵00 توماني 
بنزین روي بازار مسکن اثر گذاشت، افزود: در 
شرایط کنوني قدرت خرید مردم براي ورود 
به بازار پایين اســت. وي با بيان این که رشد 
قيمت مسکن در سال جاري کمي از شاخص 
تورم عبور کرده است، تصریح کرد: مرکز آمار 
ایران رشد ۱۵ درصدي را براي قيمت مسکن 
اعلام کرده اســت. رئيس اتحادیه مشاوران 
املاک در ادامه با انتقاد از رویه شــهرداري 
تهران در حوزه ساخت و سازها،  اظهار کرد: 
متاسفانه شــهرداري مانع بر سر سازندگان 
ایجاد کرده و جلوي ساخت و سازها را گرفته 
است. خسروي گفت:  شــهرداري باید روند 
ساخت و ساز مسکن را تسهيل و تسریع کند 
چراکه این صنعت با ۱۷4 صنعت در ارتباط 

است و اشتغالزایي بالایي دارد.

سالانه ۱۰ ميليارد دلار يارانه انرژي 
خانه ها مي شود

رئيس تحقيقات راه، مســکن و شهرسازي 
گفت:دولت ســالانه بيــش از ۱0 ميليارد 
دلار یارانه براي انرژي که در ســاختمان ها 
مصرف مي شــود هزینه مي کند. به گزارش 
صدا و ســيما، محمد شکرچي زاده افزود: با 
بکارگيري روش هاي نوین ساختمان سازي، 
مي توان 30 درصــد از 40 درصد انرژي که 
در ساختمان ها هدر مي رود جلوگيري کرد. 
وي گفت: به دنبال بازیابي صنعت ساختمان 
هســتيم که ببينيم چگونــه مي توانيم این 
جایگاه را ارتقاء ببخشــيم با توجه به اینک 
کشــوري هســتيم که به دنبال ارتقاء این 
جایگاه هستيم. شــکرچي زاده با اشاره به 
اینکه صنعت ســاخت در توسعه کشور باید 
جایگاه اساســي داشته باشــد، افزود: این 
صنعت مي تواند در رشــد صنعت اقتصادي 
کشــور و اشتغالزایي تأثيرگذار است که باید 
با همکاري بخش خصوصي انجام شود. وي 
گفت: در کنفرانس صنعت ســاختمان احياء 
بافت هاي فرسوده یک موضوع ساخت است 
که با توجه به بحث هاي مالي آن باید بخش 
خصوصي وارد شود. رئيس مرکز تحقيقات 
راه، مســکن و شهرســازي افزود: به دنبال 
آن هستيم که مقاوم ســازي در برابر زلزله 
و ساخت شهرهاي هوشمند را پيگيري کنيم 
و ظرفيت هوشمند ســازي را در ساختمان 

سازي بالا ببریم.

جزئيات عرضه اوراق تسهيلات مسکن 
بانک  ملي در فرابورس 

معاون توسعه بازار فرابورس ایران از پذیرش 
اوراق تسهيلات مسکن بانک ملي در بازارهاي 
فرابورس و آغاز معاملات آن از اسفند ماه در 
ایــن بازار خبر داد و به تشــریح جزئيات آن 
پرداخت. رضا غلامعلي پور به تسنيم گفت: از 
پذیرش اوراق تسهيلات مسکن بانک ملي در 
فرابورس و آغاز معاملات آن در فرابورس از 
اسفند ماه خبر داد. معاون توسعه بازار فرابورس 
ایران با بيان این که در مرداد ماه امسال بانک 
ملي با دریافت مجور از بانک مرکزي امکان 
انتشار اوراق تســهيلات مسکن را همانند 
بانک مسکن پيدا کرد افزود: براي تأمين مالي 
بخش مسکن پس از موافقت بانک مرکزي با 
انتشار اوراق، موضوع پذیرش اوراق تسهيلات 
مسکن بانک ملي در هيأت  پذیرش فرابورس 
مطرح و با آن موافقت شــد. وي اضافه کرد: 
بر این اساس افراد متقاضي مي توانند سپرده 
خود را در حســاب سپرده ســرمایه گذاري 
خاص سپرده گذاري کرده و به ازاي آن سود 

کوتاه مدت دریافت کنند.

بار مسافران پرواز استانبول-تهران 
آتا در ترکيه جا ماند 

پرواز اســتانبول-تهران هواپيمایي آنا در 
حالي دو شــب پيش انجام شــد که بار 
تعدادي از مسافران این پرواز در ترکيه جا 
مانده است. یکي از مسافران پرواز 6604 
هواپيمایي آتا در گفت وگو با تسنيم، اظهار 
کرد: ساعت 23 و ۱0 دقيقه 2 شب پيش 
به وقت اســتانبول پرواز هواپيمایي آنا از 
استانبول به تهران انجام شد. وي تصریح 
کرد: این شــرکت بار حدود ۱3مسافر را 
به بهانه ســنگين شدن هواپيما در ترکيه 
جا گذاشــته است. وي با بيان اینکه همه 
زندگي ام از مدارک شناســایي گرفته تا 
کليد منزل و سوئيچ ماشين داخل چمدان 
به جا مانده در استانبول است، افزود: پس 
از پيگيري هاي فــراوان هواپيمایي آنا به 
مسافران اعلام کرد به شهرهاي خودتان 
بروید چند روز دیگر بار را ارسال مي کنيم. 
وي با بيان اینکه بنده ساکن شيراز هستم 
و از شب گذشته سرگردان شده ام، افزود: 
متاسفانه هواپيمایي آتا پاسخگوي مسافران 

نيست.

موانع پيش روي ريل ملي 
در نشستن روي خط آهن

کارشناس ریلي با اشاره به موانع پيش روي 
توليد ریل ملي، بــه نبود اهتمام کافي از 
ســوي ذوب آهن بابت توليد ریل اشــاره 
کرد و گفت: وقتي تعرفــه واردات ریل، 
صفر است، مشــوقي براي ذوب آهن در 
توليد ایجاد نمي شود. حسين محمد رضایي  
در گفت وگــو با فــارس، بيــان کرد: ما 
امروز در واگن سازي باري  تقریباً خودکفا 
هستيم و حتي توانایي توليد محور واگن 
را هم داریم، البته سيســتم ترمز وارداتي 
اســت، اما تا 80 درصد خودکفا هستيم 
که اگر سرمایه گذاري مناسبي در بخش 
واگن ســازي انجام شود، مي توانيم واگن 
با قيمت کمتر هم بسازیم. محمد رضایي  
اضافه کرد: مشکل اصلي واگن سازهاي 
ما آن اســت که پول نقد مي خواهند، زیرا 
بانک هــا حمایت مالي و تســهيلاتي از 
صنعت ریلي ندارند و این در حالي اســت 
که شرکت هاي ریلي هم امکان پرداخت 
نقدي ندارند. این کارشناس حمل و نقل 
ریلي با  تأکيد بر اینکه مي توانيم در ساخت 
ریل هم خودکفا شویم، گفت: اگر بخواهيم 
هدف برنامه و سند چشم انداز بابت ساخت 
2۵ هزار کيلومتر خط آهن تا سال ۱404 
را محقق کنيــم، باید 2 ميليارد دلار ریل 
وارد کنيم، یا اینکه خود آن را بسازیم که 
البته در بومي سازي ریل، پتانسيل زیادي 
وجود دارد. وي به مشکلات توليد ریل در 
ذوب آهن اشاره  کرد و گفت: ضرورت دارد 
ذوب آهن اهتمام بيشتري بابت توليد ریل 
ملي داشته باشد، از سال ۷3 ذوب آهن به 
توليد ریل پرداخته است، اما همان سال ها 
ریل مناسبي ساخته نشد و راه آهن آن را به 

بهانه نبود کيفيت تحویل نگرفت

گردش ۵6.۵ هزار ميليارد توماني 
مسکن در ۹ ماهه امسال

گزارش هاي جدید نشان مي دهد گردش 
مالي بخش مســکن در ۹ماهه امســال 
۵60۵هزارميليارد تومان و ميانگين قيمت 
هر متر مربع واحد مسکوني در پایتخت در 
پایيز امسال 4 ميليون و 840 هزار تومان 
بود. به گزارش مهر، اداره کل دفتر برنامه 
ریزي و اقتصاد مسکن معاونت مسکن و 
ساختمان وزارت راه و شهرسازي گزارش 
وضعيت بازار مســکن در پایيز امسال را 
منتشر کرد. بر اساس این گزارش در پایيز 
ســال جاري )۹6( 4۷ هزار و ۱46 واحد 
مسکوني معامله شد که نسبت به تابستان 
امسال 3.۵ درصد کاهش داشته است اما 
نسبت به پایيز سال قبل )۹۵( 3۵.۱ درصد 
رشــد را نشــان مي دهد. بيشترین تعداد 
معامله در تهران در پایيز امسال در منطقه 
۵ پایتخت با ۷ هزار و ۱۱۷ فقره و کمترین 
ميزان معامله نيز در منطقه ۱۹ با تنها 2۹2 

فقره معامله خرید و فروش مسکن بود.

ممنوعيت پروازهاي فرودگاه اربيل 
به زودي برداشته مي شود 

کنســول ایران در استان سليمانيه عراق 
گفت، ممنوعيت دولت عــراق در زمينه 
پروازهاي بين المللي بــه مبدا و مقصد 
فرودگاه هاي اربيل و ســليمانيه به زودي 
برداشــته خواهد شــد. به گزارش پایگاه 
خبري کردستان 24، کنســول ایران در 
استان ســليمانيه عراق گفت، ممنوعيت 
دولت عــراق در زمينــه پروازهاي بين 
المللي به مبدا و مقصد فرودگاه هاي اربيل 
و سليمانيه به زودي برداشته خواهد شد. 
سعدالله مسعودیان دیپلمات ایراني اظهار 
داشــت: »تا جایي که مــن اطلاع دارم، 
پيشــرفت خوبي بين )اربيل و بغداد( در 
ســطوح فني به دســت آمده است. وي 
افزود، فرودگاه هاي اربيل و سليمانيه »در 
مدتي کوتاه« بازگشایي خواهند شد. وي 
ضمن ابراز اميدواري نســبت به برقراري 
مجدد پروازهــا از ســليمانيه به تهران 
گفت: »مسائل ميان اربيل و بغداد بر سر 
گذرگاه هاي مــرزي و فرودگاه ها حل و 
فصل شده است... جمهوري اسلامي ایران 
تمام تلاش خود را براي حل مسائل ميان 
اربيل و بغداد و تثبيت وضعيت منطقه به 

کار خواهد بست.«

اخبار

ATR72 ايست به پروازهای
»عصرايرانيان« عملکرد و اظهار نظرهاي مسئولان و نهادهاي مربوط به حادثه پرواز تهران-ياسوج را بررسي مي کند

 عضو کميسيون عمران مجلس در گفتگو با »عصرايرانيان«: مجلس در انتظار جعبه سياه هواپيماي آسمان است
گروه راه و مســکن: هواپيماي ATR۷2 شرکت 
هواپيمایي »آســمان« به شــماره پروازي 3۷04 در 
مسير تهران ــ یاسوج به مقصد نرسيد و در منطقه 
دناکوه سميرم سقوط کرد. به گزارش »عصرایرانيان« 
پس از این سقوط و چندین روز براي پيداکردن لاشه 
هواپيما، جعبه سياه و پيکر مسافران این پرواز هنوز 
این امر به طور کامل محقق نشده و خبري از جعبه 
سياه این هواپيما نيست. بعد از این فاجعه تاسف بار 
اظهار نظرو گمانه زني هاي زیادي شده است.مجلس 
و کميسيون عمران در حال بررسي این حادثه هستند.

مديرعامل آســمان دريافت تضمين از خلبانان  ��
را تأييد کرد 

مدیرعامــل هواپيمایي آســمان با تأیيــد دریافت 
تضامين از خلبانان این شــرکت نسبت به مطالب 
مطرح شــده در خصوص استعفاي خلبانان واکنش 
نشــان داد. به گزارش تسنيم طي روزهاي گذشته 
یکي از نمایندگان کميسيون عمران مجلس شوراي 
اسلامي گفته بود: سازمان هواپيمایي به هواپيمایي 
آسمان هشدارهاي سازمان هواشناسي در خصوص 
نامساعد بودن آب وهواي منطقه دنا را داده بود اما این 
شرکت دستور پرواز را لغو نکرد. دامادي با یادآوري 
این که چند ســال قبل همين پرواز دچار نقص فني 
شده بود، تصریح کرد:  شکایت هاي بسياري از سوي 
خلبانان آسمان به کميسيون عمران مجلس ارسال 
شده بود و بيش از 30 نفر از خلبانان توانمند آسمان 
در ماه هاي قبل به دليل سوء مدیریت استعفا داده اند. 
وي تأکيد کرد: متأســفانه تعدادي از خلبانان اعلام 
کرده اند که این شرکت با دریافت چک از خلبانان، 
آنها را مجبور به پرواز مي کند. این در حالي است که 
مدیرعامل هواپيمایي آسمان حسين علایي با بيان 
این که هيچ کس حتي مدیران شــرکت هواپيمایي 
نمي تواننــد خلبــان را وادار به انجام پــرواز کنند، 
گفته اســت:  »قبل از انجام هر پروازي سه گزارش 
هواشناســي به خلبان ارائه مي شود. در مرحله اول 
اگر فرودگاه تشخيص بدهد هوا براي پرواز مناسب 
نيست اصلًا منتظر نظر خلبان نمي ماند. در صورت 
تأیيد هوا بــراي پرواز نوبت به خلبان مي رســد تا 
تشــخيص دهد امکان پرواز وجود دارد یا نخير. در 
صورتي که خلبان هوا را براي پرواز مناســب بداند، 
فرم تأیيد را امضا و سپس پرواز مي کند. وي با بيان 
این که »هيچ تضميني در قالب چک براي پرواز از 
خلبان ها مطالبه نمي کنيم«، افزود: تضمين هایي که 
از خلبان ها گرفته مي شود مربوط به مرحله آموزش 
در فضاي شبيه سازي شده یا همان »سيميلاتور« در 
شرکت هاي خارجي اســت. خلبان ها قبل از اعزام 
براي این مرحله به شرکت هاي هواپيمایي تعهدي 
معادل این هزینه مي دهند تا به اندازه هزینه آموزش 
براي همان شــرکت پرواز انجــام دهند، این یک 
عرف بين المللي است. وي همچنين با ابراز این که 
استعفاي خلبان  در شرکت آسمان از رویه عادي سایر 
شرکت ها برخوردار است، تصریح کرد: »نه استعفا در 
حد معناداري داشته ایم و نه استخدامي در این ابعاد. 
خلبان ها به طور معمول بين شرکت هاي مختلف در 

حال چرخش هستند«.
مسئولان کوتاهي کردند ��

در همين حال رئيس کميســيون عمران مجلس 
نيز با اشــاره به این که مسئولان حمل ونقل هوایي 
کشــور در انجام وظایف خود کوتاهي کرده و باید 
هرچه زودتر اســتعفا دهند، گفــت: در صورتي که 
مســئولان این کار را نکنند، مجلس اقدامات لازم 
را در خصوص سانحه سقوط ATR آسمان انجام 
مي دهد. محمدرضا رضایي با انتقاد از رویه درپيش 
گرفته شده توسط مسئولان حمل ونقل هوایي کشور 
 ATR به خصوص در ســانحه ســقوط هواپيماي
آســمان اظهار کرد:  مدیران و مســئولان ذي ربط 
حمل ونقــل هوایــي حتماً بایــد بلافاصله پس از 
سقوط هواپيماي آســمان عذرخواهي کرده و پس 
از آن اســتعفا مي دادند. وي تصریح کرد:  هر کسي 
که مسئول است و احساس مسئوليت مي کند باید 
از ســمت خود اســتعفا دهد. وي با انتقاد از این که 

مسئولان مربوطه یک عذرخواهي خشک و خالي 
بابت جــان باختن 66 مســافر و خدمه هواپيماي 
ATR نکردند، افزود:  متأســفانه مســئولان هيچ 
احســاس مسئوليتي در قبال این سانحه نمي کنند، 
وقتي هواپيما ایرادي نداشــته،  خلبان تجربه 400 
ساعت پرواز داشته و وضعيت جوي نيز خوب بوده 
چه اتفاقي افتاده که منجر به ســقوط هواپيما شده 
اســت؟ رئيس کميســيون عمران مجلس با تذکر 
این که برخي از مسئولان که خودشان مي دانند باید 
از مــردم عذرخواهي کنند، گفت:  اینها مي دانند در 
انجام وظایف کوتاهــي کرده اند و باید عذرخواهي 
کرده و استعفا دهند، در غير این صورت مجلس در 

این رابطه اقدامات لازم را انجام خواهد داد.
استيضاح آخوندي يک هفته به تاخير افتاد  ��

رئيس کميســيون عمران مجلس با اشاره به اینکه 
محور اصلي اســتيضاح وزیر راه و شهرســازي در 
زمينه ســقوط هواپيماي ATR ۷2 پرواز تهران-

یاســوج است، گفت: آخوندي پس از سقوط هواپيما 
عذرخواهي نداشته است. محمدرضا رضایی کوچی 
در گفت وگو با خانه ملت، در خصوص استيضاح وزیر 
راه و شهرســازي، اظهار داشت: استيضاح وزیر راه و 
شهرسازي براي جلسه یکشنبه هفته آینده در دستور 
کار کميسيون عمران مجلس قرار گرفته بود اما به 
دليل تعطيلي مجلس شــوراي اسلامي با تاخير یک 
هفته اي بررســي مي شود. رئيس کميسيون عمران 
مجلس شوراي اسلامي با بيان اینکه این استيضاح 
از طریق هيات رئيســه مجلس شوراي اسلامي به 
کميســيون ارجاع داده شده است، گفت: کميسيون 
نيز باید بر اســاس قانون جلسه اي را تشکيل دهيم 
و بعد از برگزاري جلســه در کميسيون گزارش آن 
تقدیم هيات رئيسه و ســپس در دستور کار صحن 
قرار مي گيرد. نماینده مردم جهرم در مجلس شوراي 
اسلامي در خصوص اینکه علت این استيضاح حوادث 
اخير و یا عملکرد وزارت راه و شهرسازي است، اظهار 
داشت: این استيضاح ۵ محور دارد که بخشي از آن در 
خصوص عملکرد وزارتخانه و محور اصلي در زمينه 
ســقوط هواپيماي ATR ۷2 پرواز تهران-یاسوج 

است.
وزير راه از مردم بابت سقوط هواپيما عذرخواهي  ��

هم نکرد
رضایی در این زمينه که وزیر راه و شهرســازي پس 
از سقوط هواپيماي پرواز تهران-یاسوج عذرخواهي 
نداشــته است، گفت: وزیر و تمامي مسئولاني که در 
این زمينه دخيل بوده اند باید از مردم عذرخواهي کنند، 
مسئولان کشــور این تصور را دارند که عذرخواهي 
کردن به معناي قبول کردن بار مسئوليت است؛ آن 
هم در حال حاضر که همه به فکر این هستند که از 
زیر بار مسئوليت شانه خالي کنند. رئيس کميسيون 
عمران مجلس شوراي اسلامي در پایان در خصوص 
اینکه آیا وزیر راه و شهرســازي مجددا راي اعتماد 
مجلس را کســب مي کنند یا خير، خاطرنشان کرد: 
براي قضاوت بر روي این مســئله زود است و باید 
شــرایط مجلس و زمان را در نظر بگيریم چون این 

مسئله از اهميت بالایي برخوردار است.

بررسي موضوع خالي بودن کپسول آتش نشاني  ��
ATR۷۲ هواپيماي

رضایي با اشاره به پيدا شدن کپسول آتش نشاني خالي 
از هواپيماي سانحه دیده آسمان، گفت: این موضوع که 
چرا کپسول آتش نشاني خالي بوده؛ از ابتدا به صورت 
خالي در هواپيما قرار گرفته یا اینکه داخل هواپيما آتش 
سوزي رخ داده، از جمله مواردي است که در کميسيون 
عمران بررسي مي شود؛ البته احتمال این موضوع که 
هواپيما پس از برخورد با کوه دچار آتش سوزي شده 
باشــد، کاملا مردود است. ریيس کميسيون عمران 
مجلس شوراي اسلامي، با بيان اینکه اصل موضوع 
حادثه هواپيما این است که در آن شرایط جوي هواپيما 
باید پرواز مي کرده است یا خير که این مورد باید مورد 
بررسي قرار گيرد، افزود: بزرگترین قطعه اي که تاکنون 
از اجســاد پيدا شده، بالاتنه بدن یک انسان است که 
این نشان مي دهد هواپيما با کوه برخورد کرده و اجساد 

تکه تکه شده است.
پرواز هواپيماهاي ATR۷۲ تا زمان پيدا شــدن  ��

جعبه سياه متوقف مي شود 
وي با اشــاره به اینکه کميســيون عمران در حال 
حاضر روي شــرایط جوي و وضعيت ایمني هواپيما 
کار مي کنــد، چراکه مهمترین ابهام همين موضوع 
است، ادامه داد: هواپيماهاي ATR۷2 سن بالایي 
دارنــد و پرواز آنها متوقف شــده؛ تا زماني که جعبه 
سياه هواپيما پيدا شده و باز شود؛ چراکه ممکن بوده 
هواپيماي سانحه دیده نقص و ایرادات فني داشته و 
سقوط کرده باشــد. نماینده مردم جهرم در مجلس 
شوراي اسلامي، یادآور شد: این امکان وجود دارد که 
هواپيماهاي مشابه ATR۷2 نيز دچار سانحه شوند، 
لذا تا بازخواني جعبه سياه دیگر این هواپيماها پرواز 

نمي کنند که اقدام صحيحي است.
خلبان پس از خروج از رادار با برج مراقبت مکالمه  ��

داشته است
 رئيس کميسيون بررسي سانحه هواپيماي تهران- 
یاســوج با بيان اینکه خلبان پس از خروج از رادار با 
برج مراقبت مکالمه داشته است، گفت: تا قبل از باز 
شدن جعبه سياه هواپيما نمي توان با قطعيت از علت 
سانحه حرف زد. حســن رضایي فر در گفت وگو با 
ایلنا با اشــاره به کاهش ارتفاع غير مجاز هواپيما در 
محل وقوع ســانحه گفت: اینکــه هواپيما از ارتفاع 
مجــاز کاهش ارتفــاع داده اســت مي تواند دلایل 
متعددي داشته باشد. رئيس کميسيون بررسي سانحه 
هواپيماي تهران- یاســوج ادامه داد: در ساعت ۹ و 
28 دقيقه صبح امکان اینکه موبایل روشن یکي از 
مسافران بســته به قدرت ماهواره هاي مخابراتي در 
محل ســيگنالي داده باشد وجود دارد اما این امکان 
بعد ازساعت ۹ و 30 دقيقه به بعد وجود نداشته است. 
رضایي فر با تاکيــد بر اینکه خلبان پس از اینکه از 
رادار محو شــده با برج مراقبت مکالمه داشته است، 
گفت: ســاعت ۹ و 30 دقيقه آخرین مکالمه خلبان 
با برج مراقبت بوده اســت و هواپيما ساعت ۹ و 2۵ 
دقيقه از رادار خارج شده است و بعد از اینکه از رادار 
خارج شده توانســته 6 دقيقه پرواز و با برج مراقبت 

مکالمه داشته باشد.

در ارتفاعــات کمتر از ۲0 هزار پا ســرويس  ��
راداري ارائه نمي شود

رضایی فر افزود: از آنجایي که منطقه کوهستاني است، 
سيگنال هاي ارســالي از هواپيما به انتن هاي راداري 
نمي رسد به همين دليل پوشــش نقطه کور راداري 
محسوب مي شود. رضایي فر گفت: هواپيما در ارتفاع 
بيش از ۱8 هزار و600 پا از رادار خارج شده و به کوهي 
با ارتفاع ۱3 هزار پا برخورد کرده است یعني ۵ هزار و 
600 پا کاهش ارتفاع بدون پوشش راداري داشته است. 
وي در پاسخ به این سوال که آیا پس از اینکه هواپيما از 
رادار خارج شده است، در مکالمات خلبان با برج مراقبت 
اشاره اي به علت خروج از رادار نشده است، تاکيد کرد: 
اساســا آن منطقه فضاي راداري ندارد و در اسناد هم 
آمده اســت در ارتفاعات بالاي 20 هزار پا سرویس 
راداري باید وجود داشته باشــد و براي مرکز کنترل 

بالاي 20 هزار پا سرویس راداري ارائه مي شود.
تحريم هــا و احتمــال عهدشــکني در تحويل  ��

هواپيماهاي خريداري شده به ايران 
افضلی عضو کميســيون عمران مجلــس، با رد 
۷۵ ســاله بودن تکنولوژي هواپيماي سانحه دیده 
گفت: بــراي کاهش هزینه ها و ریســک پروازي 
باید نوســازي ناوگان هوایي کشــور تسریع شود. 
سيدحســين افضلی در گفت وگو با خانه ملت، با 
تاکيد بر ضرورت نوســازي ناوگان هوایي کشور، 
گفت: براي بهبود حمل و نقل هوایي و جلوگيري 
از حوادث احتمالي خرید هواپيما و نوســازي این 
ناوگان ضروري اســت. عضو کميســيون عمران 
مجلس شــوراي اســلامي، با اشــاره بــه برخي 
تحریم هــا و احتمــال عهدشــکني در تحویــل 
هواپيماهاي خریداري شــده به ایــران، افزود: در 
صورتي که چنين تحریم هایي عليه ایران از سوي 
کشــورهاي غربي اعمال شود راهي جز حرکت به 
سمت سایر کشورها براي نوسازي ناوگان هوایي 
نداریم. نماینــده مردم اقليد در مجلس شــوراي 
اسلامي، با اشاره به سانحه رخ داده براي هواپيماي 
تهران- یاسوج، تصریح کرد: نمي توان تا پيدا شدن 
جعبه سياه در خصوص نقص فني این هواپيما در 
نتيجه عمر بالا اظهارنظر کرد. این نماینده مردم در 
مجلس دهم، با تاکيد بر اینکه کاهش عمر ناوگان 
هوایي کشــور یکي از ضرورت ها در حوزه کاهش 
سوانحي همچون سقوط و یا اتفاقاتي از این دست 
است، گفت: متاســفانه تحریم ها امکان تسریع در 
نوسازي ناوگان هوایي را از ما سلب کرد اما اکنون 

باید با هر ترفندي نوسازي ناوگان صورت بگيرد.
مجلس در انتظار جعبه سياه هواپيماي آسمان ��

سيد ابوالفضل موســوي بيوکي نماینده مردم یزد 
و عضو کميســيون عمران مجلــس در گفتگو با 
»عصرایرانيان« گفت: جلســه اي در کميســيون 
عمران تشکيل شد با حضور نمایندگان هواپيمایي 
اسمان تشــکيل و توضيحاتي ارائه شد.وي بابيان 
اینکــه تا جعبه ســياه هواپيما ATR پيدا نشــود 
نمي توان دقيقا گفت چه اتفاقي افتاده است، افزود: 
گزارش هایي که به کميسيون عمران ارائه شده است 
نشان هنده این اســت که این هواپيما اجازه پرواز 
داشته و پرواز انجام شده است.موسوي اظهار کرد: 
سازمان هواپيمایي کشوري که بر پروازها و حوادث 
نظارت دارد،۱۱ کارگروه دارد که از تمامي جوانب این 
موضوع را بررسي مي کنند و یک قسمتي از کار این 
گروها منوط به وجود اطلاعات جعبه ســياه است. 
وي خاطر نشــان کرد: کميسيون عمران در نهایت 
گزارش پایاني خود را به صحن مجلس ارائه خواهد 
کرد و مجلس دراین بــاره با اختياراتي که مجلس 
و قانونگــذار دارد تصميم گيري خواهــد کرد و با 
مشخص شــدن مقصر پيگيري این موضوع با قوه 
قضایي است.وي با اشاره به استيضاح وزیر راه تاکيد 
کرد: از طرف 2 گروه امضا براي استيضاح اخوندي 
جمع اوري شده است که یکي از ان گروه نامه خود 
را ارائه کردند و این نامه به کميسيون عمران ارجاع 
شده است بعد از بحث بودجه این بحث در کميسيون 

عمران مطرح مي شود.

رئيس کميســيون عمران مجلــس، از تعيين 
اعضــاي کميســيون تفکيــک وزارت راه و 
شهرسازي به ریاست نایب رئيس اول مجلس 
خبــر داد و گفت: عریــض و طویل بودن این 
وزارتخانه مشکلات بسياري را ایجاد کرده است. 
محمدرضا رضایی در گفت وگو با خانه ملت، با 
اشــاره به موافقت کميسيون عمران مجلس با 
تفکيک وزارت راه و شهرســازي، گفت: طبق 
این موافقت مقرر شــد کميسيوني متشکل از 
نمایندگان عضو کميسيون هاي مختلف تشکيل 
و این طرح را بررســي کند. رئيس کميسيون 
عمران مجلس شــوراي اســلامي، از تعيين 
اعضاي کميســيون مذکور خبــر داد و افزود: 
این کميســيون باید پس از بررسي بودجه ۹۷ 
کل کشور نخستين جلســه خود را به ریاست 
مسعود پزشکيان نایب رئيس اول مجلس آغاز 
کند. نماینده مردم جهرم در مجلس شــوراي 
اسلامي، با بيان اینکه زیاد بودن حوزه کاري در 

وزارت راه و شهرسازي و وجود برخي کمبودها 
نمایندگان را بــه تفکيک این وزارتخانه راضي 
کرده اســت، تصریح کرد: در بحث مســکن و 
شهرســازي حوزه کاري شهرداري ها از وزارت 
کشور به وزرات مســکن و شهرسازي منتقل 
مي شود. وي با اشــاره به تغييراتي که پس از 
تفکيک این وزارتخانــه رخ خواهد داد، افزود: 
حوزه راهداري ایــن وزارتخانه به وزارت حمل  
و نقل تبدیل شــده و همه شقوق حمل و نقل 
از قبيل دریایي، زميني، ریلي و هوایي در حوزه 
ایــن وزارت خانه لحاظ خواهد شــد. رضایي با 
بيان اینکه تسریع در برگزاري نخستين جلسه 
کميسيون تفکيک وزارت راه و شهرسازي لازم 
است، گفت: باید بار بسيار زیاد موجود بر دوش 
این وزارتخانه در راســتاي افزایش کارایي آن 
کاهش یابد. شــایان ذکر اســت؛ وزارت راه  و 
شهرسازي فعلي متشکل از وزارت راه و ترابري 

و وزارت مسکن و شهرسازي قدیم است.

عضو شوراي مرکزي سازمان نظام مهندسي کشور 
با غيرقانوني خواندن دریافت ۵ درصد حق الزحمه 
مهندسان ناظر و واریز آن به حساب سازمان هاي 
نظام مهندسي، گفت: یک نهاد خصوصي توانایي 
مبارزه با یک ارگان دولتي را ندارد. شهرام کوسه 
غــراوی در گفت وگو با خانه ملت، با اشــاره به 
دســتورالعمل اخير وزیر راه و شهرسازي، گفت: 
درحالي بر اساس دســتور وزیر راه از ۱0 بهمن 
امســال دریافت ۵ درصد حق الزحمه مهندسان 
ناظر و واریز آن به حســاب ســازمان هاي نظام 
مهندسي لغو مي شود که سازمان نظام مهندسي 
ســاختمان این کار را غيرقانوني اعلام و آن را 
موجب ضعف یک نهاد کاملا خصوصي مي داند. 
عضو شوراي مرکزي ســازمان نظام مهندسي 
کشــور با بيان اینکه عباس آخوندي مهندس 
راه و ســاختمان اســت و مانند اکثر مهندسان 
ایراني در این رشــته، سازمان نظام مهندسي در 
جغرافياي ذهني او جایگاهي بسيار خاص دارد، 

گفت: متأســفانه از همان ابتداي ورود او به برج 
بلند وزارت مسکن و شهرسازي، برنامه هاي وي 
براي نظام مهندسي به عاملي براي بروز اختلاف 
ميان وزارت راه و سازمان نظام مهندسي بدل شد، 
امضا فروشي، سياست گذاري ها و نحوه نظارت 
سازمان نظام مهندســي برساخت و ساز و موارد 
بسيار دیگر بر دامنه این اختلافات افزوده است. 
کوسه غراوي با بيان مطلب فوق افزود: متأسفانه 
وزارت راه و شهرسازي هرروز به دنبال کليد واژه 
جدیدي براي ایجاد اختلاف جدید با این سازمان 
است. عضو کميســيون عمران مجلس شوراي 
اسلامي، گفت: در حال حاضر این اختلاف ها با 
تغيير آیين نامه کنترل ساختمان و حذف سازمان 
نظام مهندسي از چرخه نظارت بر ساختمان و به  
جاي آن ایجاد مفهوم بازرسي ساختمان از سوي 
شهرداري و همچنين امکان انتخاب مهندس ناظر 
و مجري ذي صلاح در پروژه هاي ساخت وساز از 

سوي مالک پروژه، به نقطه اوج خود رسيد.

وزارت راه و شهرسازي هر روز به دنبال ايجاد اختلاف جديد با سازمان نظام مهندسي زمان برگزاري نخستين جلسه کميسيون تفکيک وزارت راه و شهرسازي
غراوي مطرح کردرضايي خبر داد 

بر اساس گزارشــات ميداني رونق در بازار مسکن 
جــاي خود را به رکــود و افزایش حباب وار قيمّت 
داده و شــاهد عدم کندي بــازار عرضه و تقاضا در 
ایــن روزها بوده ایم. خروج از این بحران با چرتکه 
و نظرات غير آکادميک ميسر نخواهد بود . عباس 
شــوکتي کارشناس مســکن در گفتگو با خبرنگار 
»عصر ایرانيان« اعلام کرد. دو ميليون و هفتصد و 
هشتاد و پنج هزار خانه خالي در سطح کشور موجود 

است که اول باید این خانه ها را به بازار تزریق کنيم 
و دولت خدمتگذار هم با دادن تســهيلات بانکي با 
ســود کمتر اجاره نشين ها را به خرید خانه تشویق 
کند . شــوکتي اضافه کرد : بيــش از ده عامل در 
رکود یا رونق بازار مسکن موثر خواهد بود که شامل 
بورس و ارز ، طلا و حامل هاي انرژي و درآمد نفتي 
و سياست هاي داخلي و خارجي ، تسهيلات بانکي و 
قوانين شهرداري و درآمد خانوار که برآیند تمام آنها 

بر قيمّت مسکن تاثير ميگذارد. شوکتي با بيان اینکه 
: اگر فوریتي براي خرید خانه ندارید تا ســال آینده 
دست نگه دارید ،خاطرنشــان کرد: ثبات قيمّت ها 
حتمي است و جهشي در سال آینده شاهد نخواهيم 
بود وحباب قيمّت مســکن در ســال ۹۷ شکسته 
خواهد شــد و بازار روي آرامــش و ثبات را خواهد 
گرفت ، پيش بيني ما از آینده بازار مســکن کاهش 

بيست درصدي تا تابستان ۹۷ خواهد بود .

ظرفيت افزايش قيمّت مسکن وجود ندارد 
شوکتي:


